
Revidering af kommisorium for § 17 stk. 4 - Helhedsplanudvalget (Campus) (D) 

Sagsfremstilling 

4.      Revidering af kommisorium for § 17 stk. 4 - Helhedsplanudvalget (Campus) (D) 

Sagsnr.: 330-2013-53388               Dok.nr.: 330-2015-543185                                          Åbent 
Kompetence: § 17 stk. 4 – Helhedsplanudvalget (Campus) 
  
Beslutningstema 
Udvalget anmodes om at drøfte en mulig udvidelse af udvalget ved inddragelse er repræsentanter fra erhvervslivet 
og uddannelsesinstitutionerne. 
  
Baggrund 
For nærværende er der tre mødegrupperinger vedrørende Campus Slagelse: 
· Det politiske udvalg - § 17 stk. 4 – Helhedsplanudvalget 
· Fællesmødet – bestående af Helhedsplansudvalgets politiker og ledende repræsentanter fra UCSJ, SDU og EASJ
· Styregruppen for Campus – bestående af ledende repræsentanter fra UCSJ og SDU samt administrationen/Vækst 
og Plan. EASJ deltager ad. hoc. 
Helhedsplanudvalget og Styregruppen afholder møde hver måned undtagen i juli måned. Fællesmødet holder ét 
møde pr. kvartal. 
  
Da Helhedsplanudvalget i sin tid blev etableret var det afgørende at kommunens politikkere havde deres "eget rum", 
med mulighed for at drøfte interne kommunale anliggender herunder økonomiske forhold o.lign.  
  
Samtidig blev Fællesmødet etableret, hvor politikerne havde mulighed for at drøfte campusanliggender med ledende 
personer fra de tre uddannelsesinstitutioner. 
  
Det har været en god organisering, og med Masterplanen er der skabt tanker, ideer og visioner der samlet danne 
den ramme hvor et decideret Campusmiljø i området syd for jernbanen kan udvikles, og få en god kobling til 
midtbyen. 
  
Der er fortsat et tæt samarbejde mellem uddannelsesinstitutionerne og kommunen, men ofte stilles spørgsmålet – 
hvor har vi erhvervslivet? 
  
Flere delprojekter under Campus er ved at bevæge sig fra tanker, ideer og planlægning til reelle beslutninger og 
realisering. 
  
Med købet af Posthuset er der skabt en platform hvor Triple Helix samarbejdet kan udvikles til gavn for både 
erhvervsliv, uddannelse og kommunen. Fremgangen i de respektive delprojekter under Campus betyder også flere 
fælles fokusområder, og for at opretholde den ønskede fremdrift i Campusområdet, vil det være hensigtsmæssigt 
med en mere direkte kontakt parterne imellem, og om muligt forenkle og styrke beslutningsprocessen. 
  
Ved at inddrage erhvervslivet og uddannelsesinstitutionerne i udvalget kan der skabes et mere direkte samarbejde, 
og eftersom 17,4-udvalget alene er rådgivende overfor ØU, bør man i princippet kunne drøfte stort set alle forhold 
vedrørende campus og koblingen til midtbyen. En undtagelse er dog eksempelsvis den nuværende sag om køb af 
DSB-grunden. 
  
Det bør tillige være muligt at reducere antallet af møder. En mulighed er at nedlægge Fællesmødet. Der er reelt kun 
2-3 personer som ikke har deltaget i møderne i Helhedsplanudvalget og Styregruppen. 
  
Handlemuligheder 
Udvalget kan: 



1. Vælge at afvise forslaget og fortsætte med de samme tre mødegrupperinger som hidtil. 
2. Vælge at bede administrationen om at udarbejde et udkast til nyt kommissorium for udvalget, under hensyntagen 
til de betragtninger som fremkommer under behandlingen af punktet. 
  
Vurdering 
Administrationen vurderer at det er hensigtsmæssigt at udvide udvalget for derved at have alle parter med i det 
samlede sagsforløb frem for at skulle debattere i flere mødefora og give meldinger frem og tilbage. 
Det vil også være hensigtsmæssigt at forenkle mødestrukturen, og have lidt længere tidsintervaller mellem møderne 
idet vi er ved at bevæge os ind i realiseringsfasen for flere delprojekter. En forslag kan være, at der afholdes tre 
møder inden sommerferien og tre møder frem til jul. 
  
Styregruppen bør bibeholdes og udvides med EASJ. 
  
Indstilling 
Centerchef for Vækst og Plan indstiller, 
  
1.    at Udvalget vælger handleplan 2, og beder administrationen om at udarbejde nyt udkast til kommissorium for 
udvalget. 
  
  

  
Beslutning i § 17 stk. 4 udvalg - Helhedsplansudvalget (Campus) den 20. oktober 2015: 
Fraværende:   
Udvalget har godkendt handlemulighed 2, hvor administrationen udarbejder et udkast til nyt kommissorium. 


